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Protokół nr LI/2023 
z sesji Rady Powiatu w Nysie 
z dnia  29 września 2023 r. 

 
Obrady rozpoczęto 29 września 2023 r.  o godz. 11:30, a zakończono o godz. 13:12 tego samego 
dnia. 
W posiedzeniu wzięło udział 23 radnych:  
 

1. Jolanta Barska, 
2. Czesław Biłobran, 
3. Piotr Bobak, 
4. Grażyna Bortniczuk, 
5. Joanna Burska 
6. Jacek Chwalenia, 
7. Adam Fujarczuk, 
8. Janusz Jaskot 
9. Tomasz Jazienicki, 
10. Henryk Kamiński, 
11. Zbigniew Karnaś, 
12. Danuta Korzeniowska, 

13. Andrzej Kruczkiewicz, 
14. Teresa Nosal, 
15. Daniel Palimąka, 
16. Kazimierz Rozumek, 
17. Grzegorz Samborski, 
18. Paweł Szymkowicz, 
19. Piotr Woźniak, 
20. Bogdan Wyczałkowski, 
21. Damian Wylężek, 
22. Janusz Zapiór, 
23. Anna Ziółkowska-Woźny, 

 
Nieobecni :  
Bożena Lewińska, 
Maria Żukowska-Jacykowska

 
1.Sprawy organizacyjne,  
 
a) otwarcie posiedzenia,  
Przewodniczący Rady – Bogdan Wyczałkowski otworzył LI sesję Rady Powiatu w Nysie.  
Po sprawdzeniu kworum oznajmił, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 23 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady, wynoszącego 25 osób stanowi kworum niezbędne do uznania obrad 
za prawomocne (lista obecności - załącznik nr 1).  
 
Następnie oznajmił, iż radni otrzymali w materiałach porządek dzisiejszej sesji, który 
przedstawiał się następująco: 
 
1. Sprawy organizacyjne, 

a) otwarcie posiedzenia, 
b) stwierdzenie kworum, 
c) przyjęcie protokołu z XLIX sesji 
d) przyjęcie protokołu z L sesji, 

 

2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu, 
 

3. Interpelacje i zapytania radnych, 
 

4. Informacja z działalności Nadzorów Wodnych w powiecie nyskim za 2022 r.  
a) przedstawienie informacji,  
b) opinia Komisji Środowiska i Rozwoju Obszarów Wiejskich, 
c) dyskusja,  
d) przyjęcie informacji. 

 

5. Podjęcie uchwał w sprawie:  
a) zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się 

środki finansowe Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  
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w 2023 r., 
b) przekazania wniosku według właściwości, 
c) pozostawienia bez rozpatrzenia skargi na Starostę Nyskiego, 
d) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2023 r., 
e) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2038. 

 

6. Wolne wnioski  
 

7. Zamknięcie obrad. 
 
Następnie poinformował, że wpłynęło do niego pismo Starosty Nyskiego z prośbą o zmianę 
porządku, tj. wprowadzenie w pkt 2 punktu w brzmieniu: „Przedstawienie informacji dotyczącej 
wynagradzania pielęgniarek w ZOZ w Nysie”. Tym samym dotychczasowy pkt 2 i kolejne 
uzyskałyby stosowną kolejność.  

Przewodniczący Rady poddał powyższy wniosek pod głosowanie: 

Głosowano w sprawie: 
zmiany porządku sesji.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna 
Ziółkowska-Woźny 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jolanta Barska 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Kazimierz Rozumek 

 

NIEOBECNI (2) 

Bożena Lewińska, Maria Żukowska-Jacykowska 

 

Rada wymaganą większością głosów dokonała zmiany w porządku sesji.  

Ad 2 Przedstawienie informacji dotyczącej sposobu wynagradzania pielęgniarek  

w Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Nysie 

Informację przedstawił p.o. Dyrektor ZOZ w Nysie - Jerzy Hajduga: 

W 2017 roku, w skutek zagrożenia wyjazdem pielęgniarek za granicę do pracy, rosnącym średnim 

wiekiem personelu medycznego, ustawodawca przegłosował ustawę, w której założeniem, jak 

sądzę w tamtym czasie, było zachęcenie młodych osób do podjęcia kształcenia się w kierunku 

pielęgniarskim i zapewnienie na przyszłość, na najbliższe lata personelu, którego zaczynało 

brakować w szpitalach. Do roku 2001 personel pielęgniarski był wynagradzany ze środków 

przekazywanych przez płatnika czyli Narodowy Fundusz Zdrowia na tak zwany PESEL. Fundusz 
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dostawał informacje ile pielęgniarek i personelu pracuje w szpitalu i przekazywał środki wprost 

adresowane na wynagrodzenia dla tego personelu. Wraz z nowelizacją tej „ustawy Szumowskiego” 

z 2017 roku, która miała miejsce w maju 2022, zmieniono zupełnie sposób przekazywania tych 

środków ponieważ zostały one wliczone do wyceny procedur. Ta wycena odbywa się właściwie 

ustawicznie i od 1 lipca podwyżki na podstawie tej zmiany ustawy z maja były wypłacane już ze 

środków, które w ogólnej puli przeznaczonej na finansowanie całej działalności leczniczej szpitala 

powinny się były znaleźć. Te podwyżki zostały w Szpitalu w Nysie w roku ubiegłym przyznane w 

wysokości wynikającej z załącznika do zmiany ustawy, gdzie załącznik wskazywał tak zwane 

współczynniki pracy i przypisywał określoną krotność przeciętnego wynagrodzenia do trzech grup 

pielęgniarek. Z dzisiejszej perspektywy patrząc podział pielęgniarek w ubiegłym roku na 3 różne 

grupy był niezbyt szczęśliwym rozwiązaniem ponieważ wygenerował problem, z którym dziś 

trudno sobie poradzić. Już w ubiegłym roku i w styczniu tego roku były publikowane artykuły  

w prasie branżowej, których treść sprowadzała się do tego, że dyrektorzy szpitali stawiani są  

w sytuacji bez dobrego wyjścia. Cokolwiek by nie zrobili, to teoretycznie wylądują z częścią 

personelu pielęgniarskiego w sądach, w sporach sądowych. Notabene na dziś w kraju jest 15000 

pozwów związanych właśnie z niewłaściwą, zdaniem pielęgniarek lub nieprawidłowo z innego 

powodu kwalifikacją i przyznawaniem wynagrodzeń jednym lub nie przyznawaniem tych wyższych 

wynagrodzeń drugim pielęgniarkom.  Po zmianie, która nastąpiła w maju ubiegłego roku i weszła 

w życie od lipca 2022 w Nysie pielęgniarki z wykształceniem magisterskim i specjalizacją, czyli 

najwyżej wykształcone wykwalifikowane, otrzymały wynagrodzenie na poziomie 7300 zł. To jest 

podstawa stawka, ponieważ ustawa mówi o minimalnym wynagrodzeniu. Zwykle w podmiotach 

leczniczych kończy się na tym minimalnym ponieważ to są i tak wysokie stawki w stosunku do 

wszystkich pozostałych gałęzi gospodarki. Chociaż są szpitale, które płacą więcej. Na przykład                

w szpitalu w Krakowie gdzie organem założycielskim jest Uniwersytet Jagielloński w jednym ze 

szpitali personel dostał podwyżki wyższe niż ta kwota minimalnego wynagrodzenia wynikająca            

z załącznika do ustawy, a na tej samej ulicy po drugiej stronie inny szpital, tego samego podmiotu 

nie dostał żadnych podwyżek. No oczywiście tam około 300 pielęgniarek zmieniło miejsce pracy na 

drugą stronę ulicy. W Nysie podwyżki zostały przez mojego poprzednika Dyrektora N. Krajczego 

przyznane. Natomiast miała miejsce też głęboka analiza w tamtym czasie. Wiem, bo rozmawiałem 

w tej sprawie i konsultowałem się z radcami prawnymi, którzy uczestniczyli w tym procesie w roku 

ubiegłym i również w tym roku i nadal pracują w szpitalu. Na ówczesny stan prawny dokonano 

takiej oceny, że tych podwyżek należy udzielić. W międzyczasie w mojej ocenie doszło do zbiegu 

kilku okoliczności, które spowodowały, że kwota tych środków według mnie jest nie do 

udźwignięcia na dłuższą metę dla szpitala w Nysie. Zwłaszcza w tej sytuacji finansowej w jakiej 

szpital się znajduje. W roku ubiegłym jednostka mała 22 miliony zł straty na działalności 

podstawowej, czyli tej finansowanej bezpośrednio przez Narodowy Fundusz Zdrowia. Ostatecznie 

bilans roczny zamknął się stratą w kwocie 14,5 mln zł. Podwyżki ubiegłoroczne - lipcowe, 

spowodowały wzrost wynagrodzeń o około 3 mln zł w tamtym roku. Natomiast na ten rok 

konsekwencje podwyżek ubiegłorocznych to było bodajże 4,5 mln zł. Dotarliśmy do sytuacji 

kolejnych podwyżek w roku bieżącym, czyli roku 2023. Proszę pamiętać, że ustawa powstawała                

w określonym celu, uzasadnionym w roku 2017. W międzyczasie doszło do znacznego wzrostu 

wynagrodzeń minimalnych. Gospodarka rozwijała się dość prężnie, co generowało presje płacową  

i również przeciętne wynagrodzenia znacznie rosły, a te wskaźniki pracy z ubiegłorocznego 

załącznika do nowelizacji ustawy odwołują się wprost w liczbach do przeciętnego wynagrodzenia. 

Jeżeli przeciętne wynagrodzenie wynosiło ponad 6 tys. zł to wskaźnik dla tych najwyżej 

wykwalifikowanych pielęgniarek to jest 1,28 i powstaje kwota ponad 8 tys. zł na dziś 

wynagrodzenia podstawowego.  Do tego dochodzi oczywiście wysługa lat, jeżeli ktoś długo pracuje, 
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wszystkie wynagrodzenia za dyżury, które znacznie zwiększają poziom wynagrodzeń. W związku  

z tą sytuacją i przekonaniem moim, że zbyt ryzykowne jest doprowadzenie do sytuacji, czy 

nieprzeciwdziałanie sytuacji, kiedy kolejne grupy personelu pielęgniarskiego będą przedkładać 

dokumenty świadczące o ukończeniu studiów magisterskich. Pielęgniarek i położnych mamy na 

dziś 355 w szpitalu. Wynikałoby z tego, że w ciągu najbliższych kilku lat budżet wynagrodzeń 

powinien wzrastać o około co najmniej 2,5 mln zł rocznie. Na dziś to już jest po podwyżkach 

ubiegłorocznych około 6,5 mln zł miesięcznie. Płace, to jest ponad 70% budżetu szpitala w ogóle 

ponieważ świadczymy działalność usługową i wynagrodzenia są tutaj „lwią częścią” kosztów.                 

W wyniku działań podjętych przeze mnie zmierzających do cofnięcia podwyżek ubiegłorocznych, 

przynajmniej dla części pielęgniarek niefunkcyjnych. W międzyczasie w tym roku pojawiła się 

kolejna nowelizacja ustawy, która potwierdziła jednoznacznie, że pielęgniarki funkcyjne czyli 

oddziałowe powinny posiadać wykształcenie magisterskie, w związku z tym pracodawca nie ma tu 

już możliwości zmiany tych wymagań jako podmiot zatrudniający. Natomiast jeśli chodzi  

o pozostałą grupę pielęgniarek przeprowadziliśmy regulację, zmianę wewnętrznych przepisów 

regulaminu wynagradzania w taki sposób, że usunęliśmy zapis o wymaganiu posiadania 

wykształcenia magisterskiego dla pielęgniarek niefunkcyjnych. Celem tego jest ponowne 

sprowadzenie pielęgniarek do jednej grupy, co umożliwiłoby regulowanie wynagrodzeń  

w zależności od powszechnie przyjętych wskaźników, a nie tylko od wykształcenia, takich jak 

doświadczenie, rodzaj pracy i szereg kryteriów, które funkcjonują we wszystkich innych 

przedsiębiorstwach i gałęziach gospodarki. Również w Starostwie jest zestaw kryteriów, gdzie 

pracodawca może kształtować wynagrodzenia, nie będąc zmuszanym wyłącznie do jednego 

kryterium jakim jest wykształcenie. Ten proces zmian wewnętrznych dokumentów zakończył się 

miesiąc temu. W dniu 14 września zakończył się okres vacatio legis tego tego wewnętrznego 

zarządzenia i w zasadzie moglibyśmy od tego dnia przejść do kolejnego kroku czyli do 

wypowiedzenia warunków pracy i płacy. Chcąc wygaszać konflikty i spory, które  

w międzyczasie powstały, podjęliśmy próby spotkań, ponownych rozmów. Przedstawiono zespołom 

pielęgniarek pewne propozycje i aktualnie oczekujemy na ich stanowisko w tej sprawie.  

W wyniku tego podziału, który wygenerował załącznik do ustawy, mamy w tej chwili w ZOZ  

w Nysie trzy grupy pielęgniarek o nieco odmiennych interesach. Jedna grupa to pielęgniarki  

w liczbie ponad 50, które otrzymały podwyżki zeszłoroczne. Ich stawka wynagrodzenia 

podstawowego to jest 8120 zł, czyli stawka od której naliczono są wszystkie inne składniki 

wynagrodzenia. Mamy grupę pielęgniarek około 30, które przedstawiły w trakcie roku czyli od 

lipca zeszłego roku do teraz dokumenty potwierdzające ukończenie studiów magisterskich                         

i osiągnięcie tego najwyższego poziomu wykształcenia. Jako pracodawca nie przyjąłem tych 

dokumentów nie uznałem tych kwalifikacji, wiedząc że zmierzamy akurat w innym kierunku czyli 

raczej nie uznawania tych kwalifikacji. Jest grupa pozostałych ponad 200 pielęgniarek, które                  

w zasadzie czekają na rozstrzygnięcie tych sporów, o których wspomniałem ponieważ w całym 

kraju sądy tym pielęgniarkom bez magistra, które wykonują prace na tych samych stanowiskach, 

na tych samych oddziałach przyznają odszkodowania. Są one bardzo kosztowne. Moim zdaniem 

zdecydowanie bardziej kosztowne dla pracodawców, niż te wynagrodzenia, które otrzymała grupa 

pielęgniarek, tych około 50 w naszym wypadku w roku ubiegłym.  

Radny Daniel Palimąka stwierdził na wstępie, że temat zgłębił dość dokładnie, ponieważ ma za 

sobą kilka spotkań z grupą pielęgniarek. Zwrócił uwagę, że dyrektor J. Hajduga powiedział,  

że jest to problem kilku pielęgniarek, natomiast później zaprzeczył sam sobie, mówiąc o tym, że 

jest to 50 pielęgniarek i dwadzieścia kilka oczekujących. Czyli w sumie jest to problem 

siedemdziesięciu kilku pielęgniarek. Jest to też problem pielęgniarek SP ZOZ w Głuchołazach.  
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W dalszej kolejności spytał dlaczego - skoro parlament przyznał te świadczenia - to dyrektor 
używa słów „w mojej ocenie”, „według mnie”. Zdaniem radnego ustawy należy honorować. 
Dodał, że honorują ją Starosta Brzeski, Starosta Kędzierzyńsko- Kozielski, a także szpitale 
marszałkowskie. Tymczasem Starosta Nyski nie chcę tego zrobić. Radny zaznaczył, że ma 
świadomość tego, że Szpital w Nysie ma problemy, jednak obniżanie pielęgniarkom 
wynagrodzenia nie jest sposobem na ratowanie sytuacji. Podkreślił też, że należy z dbałością 
traktować wykwalifikowane pielęgniarki,  które chciałyby uzupełniać wykształcenie i swoje 
kwalifikacje jeśli chodzi o specjalizacje, gdyż jest to „nasze dobro”. Według radnego to co się 
odbywa z tymi pielęgniarkami jest niegodziwe.  
W dalszej części wystąpienia zauważył, że dyrektor J. Hajduga wspomniał o tym, ile w zeszłym 
roku kosztowały podwyżki. Zdaniem radnego nie jest nic zadziwiającego. Rząd miał te podwyżki 
zrekompensować. W związku z tym należy stać na wycieraczce i pukać do drzwi Ministra, a nie 
zabierać „z kieszeni” pielęgniarkom.  
Poinformował następnie, że klub Koalicji Obywatelskiej, radny Paweł Szymkowi oraz klub 
radnych Razem dla Powiatu złożą do Przewodniczącego Rady wniosek o zwołanie sesji 
nadzwyczajnej, w porządku, której zostanie ujęty też głos pielęgniarek, aby wszystkie strony 
mogły się w tym zakresie wypowiedzieć. 
 

Radny Czesław Biłobran stwierdził, że Rada Powiatu nie jest stroną w negocjacjach płacowych, 
które odbywają się w ZOZie w Nysie oraz, że Starosta nie podpisuje umów o w zakresie 
wynagrodzeń. Zaznaczył też, że problem ma charakter systemowy i dyrektorzy zakładów opieki 
zdrowotnej sami sobie z nim nie poradzą.  Potrzebne są właśnie rozwiązania systemowe. 
Stwierdził także, że trzeba przystąpić do twardych negocjacji z NFZ. Wyraził też obawy, że jeśli 
pielęgniarkom zostaną obniżone wynagrodzenia , to mogą się zwolnić i wówczas możemy wpaść 
w poważne kłopoty. 
Stwierdził też, że skoro prowadzone są rozmowy między dyrekcją, a pielęgniarkami to dlaczego 
jako Rada wchodzimy w ten tryb negocjacji. Należy dać czas najpierw zarządzającym, żeby 
dokończyli negocjacje.  
Kontynuując stwierdził, że musi nastąpić większe dofinansowanie ze strony płatnika. Skoro 
przedsiębiorcom podwyższono składkę zdrowotną, to na co te pieniądze idą.  
 

Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że chciałby, aby w Zarządzie było takie przekonanie,  
że powinien on w tych negocjacjach mocno uczestniczyć, a nie zwalać wszystko na dyrekcję. 
Stwierdził też, że szkoda, że na dzisiejszej sesji nie ma przedstawicieli pielęgniarek, bo słuchając 
tylko dyrekcji zaczynamy sobie wyrabiać zdanie jednostronne. Odnosząc się do kwestii zwołania 
sesji nadzwyczajnej stwierdził, że proponowałby jednak poczekać na negocjacje, które być może 
doprowadzą do szczęśliwego rozwiązania. 

Radny Tomasz Jazienicki stwierdził, że słuchając wypowiedzi dyrektora odniósł wrażenie,  
że ograniczenie wynagrodzeń jednej z grup pielęgniarek ma uzdrowić sytuację finansową 
szpitala. W związku z tym spytał czy innym grupom zawodowym w szpitalu dyrektor też 
ogranicza wynagrodzenia żeby ratować finanse czy nie. Na przykład sobie.  
W dalszej kolejności spytał czy chcemy, aby np. gdy przydarzy nam się zawał i będziemy leżeć na 
OIOM-ie, opiekowała się nami pielęgniarka wykształcona, specjalistka, przygotowana do 
zawodu, czy nie. 
 

Piotr Woźniak stwierdził, że fakt pojawienia się wniosku o zwołanie sesji nadzwyczajnej jest 
swego rodzaju papierkiem lakmusowym tego, jaki jest klimat na linii dyrekcja pracownicy. 
Przypomniał, że od samego początku kadencji, czyli od listopada 2018 roku Zarząd zapowiadał 
jak będzie znakomicie zarządzana ochrona zdrowia w naszym powiecie. Później jednak 
proszono o kilka miesięcy czasu na zapoznanie się, następnie oczekiwano na rządowe programy 
naprawcze. Dziś jest końcówka wydłużonej kadencji i ZOZ w Nysie ma ok. 20 mln zł straty, i SP 
ZOZ w Głuchołazach również kilka milionów zł straty i są niepokoje społeczne wewnątrz kadry. 
To jest ocena obecnie rządzących. 
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Dodał, że sesja Rady Powiatu jest dobrym miejscem na to, aby wysłuchać ludzi. Skoro mamy 
kłopot z komunikacją pomiędzy starostą - dyrekcją szpitala i pielęgniarkami i ten konflikt 
narasta od jakiegoś czasu, to ustawowa możliwość przeprowadzenia dyskusji na ten temat na 
sesji nadzwyczajnej jest jak najbardziej pożądana.  
Radny podkreślił, że Zarząd ma wszystko po swojej stronie, tj. prezydenta, który ma inicjatywę 
legislacyjną, rząd, koalicję rządzącą w powiecie, która zarządza środkami. Niestety są one 
niewystarczające i to jest porażka w finansowaniu służby zdrowia w Polsce. Stwierdził 
następnie, że pieniądze, które powinny iść na ochronę zdrowia są w takich miejscach jak  
np. elektrownia Ostrołęka. Zaznaczył przy tym, że poprzednie rządy również sobie nie radziły ze 
służbą zdrowia. Coraz więcej obowiązków przekazywanych jest do samorządów, a coraz mniej 
finansowania. Pojawiają się ustawy które nie mają żadnego pokrycia w pieniądzach, które 
trafiają do powiatów. To dotyczy oświaty, służby zdrowia.  
Zdaniem radnego nic mądrego tutaj oprócz wysłuchania argumentów pielęgniarek zapewne nie 
uzyskamy. Natomiast obowiązkiem radnych jest wysłuchanie grup społecznych, które mają 
kłopot. Dodał, że ma nadzieję, że po tym co radni wysłuchają podczas sesji nadzwyczajnej Zarząd 
siądziecie do stołu i coś zrobi.  
Radny poprosił też, aby postawić się w roli osób, które podejmują studia, powiększają swoją 
wiedzę, wydają na to często pieniądze, zarzucają swoje weekendy kosztem rodzin, kosztem 
swoich innych obowiązków domowych, dostają podwyżkę, po czym jest ona im zabierana. 
 

Jako kolejny głos zabrał  Marek Szymkowicz dyrektor ds. medycznych ZOZ w Nysie: 

W dniu 1 lipca 2022 r. następuje podwyżka zgodnie z rozporządzeniem o płacach minimalnych  

w poszczególnych grupach zawodowych w obrębie ochrony zdrowia. Pierwszy raz się zdarzyło,  

że grupa pielęgniarska została rozdzielona na trzy grupy. Różnica między tymi grupami jest  

ok. 2000 zł brutto do pensji. Te same osoby robiące te same rzeczy, różniące się wykształceniem. 

Sprawa jest taka, że w 2020 roku po tej podwyżce, podwyżka średnio dla pielęgniarek wyniosła 

34%. Proszę mi wskazać inną dziedzinę życia w Polsce w ostatnim czasie gdzie podwyżka wyniosła 

34%. Bardzo dobrze, że nastąpiła, tylko że na te 34% złożyła się duża grupa osób, które znalazły 

się w tej najniższej grupie pielęgniarskiej. Dla nich ta podwyżka wyniosła około 20%. Dla osób 

które znalazły się w tej pośredniej czyli tych specjalistek bądź magisterek bez specjalistek tam 

podwyżka wyniosła ponad 25%, a w grupie najwyższej, gdzie panie posiadały specjalizacje i tytuł 

magistra podwyżka wyniosła około 40%. Na dzień dzisiejszy, biorąc pod uwagę same zapisy 

ustawy o pensji minimalnej w poszczególnych grupach, to dla tej najwyższej grupy w odniesieniu 

do 30 czerwca 2022 w stosunku do tego, co w tej chwili jest, ta podwyżka sięga 60%. 

 Sami państwo śledziliście doniesienia jak wielu dyrektorów wpadło w pułapkę związaną z tym,  

że pierwszego lipca, o czym mówi pan dyrektor Hajduga zmienił się sposób przekazywania 

pieniędzy z Narodowego Funduszu Zdrowia na podwyżki. Przestały to być pieniądze kierunkowane 

na „pesele” tylko te pieniądze zostały wpompowane w tak zwane procedury. Pamiętajmy o tym,                

że w te procedury nie tylko podwyżki płac są wpompowane  tam również muszą znaleźć 

odzwierciedlenie podwyżki materiałów opatrunkowych leków mediów, itd., a to wynika z inflacji. 

Procedury są wyceniane na podstawie oceny Agencji Oceny Technologii Medycznej, na podstawie 

wskaźników, które jeszcze są sprzed inflacji, sprzed wojny i sprzed pandemii. My negocjujemy. 

Natomiast jest świetnie powiedzieć, że my nic nie robimy i staramy się kogoś zdegradować. Nie.              

W międzyczasie teraz na ostatnich dniach pojawiła się ustawa. Ona powinna się pojawić wcześniej. 

Rozporządzenie, które mówi o tym, że wymagane wyższe doświadczenie dotyczy… i tam wskazano, 

ściśle pielęgniarek oddziałowych. Te pielęgniarki choć byśmy chcieli im obniżyć, choć byśmy nie 

mieli pieniędzy, musimy je zaszeregować do drugiej grupy, czyli do tej, której wynagrodzenie na 

obecną chwilę wynosi 8100 zł. To jest coś od czego my, ani żaden dyrektor się nie odwołuje. Tak jest 
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zapisane i koniec. Pielęgniarek oddziałowych w Szpitalu w Nysie jest 17. Jeszcze są oddziałowe, 

które nie mają wyższego wykształcenia, bo wcześniej nie trzeba było takiego mieć. W tym 

momencie jest przynajmniej 7 grup pielęgniarek i każda z nich ma inny interes. Jedne chcą wyższą 

pensje, bo inne mają wyższe, a robią dokładnie to samo przy łóżku pacjenta. Teraz sądy wydają 

inne wyroki. Nie, aby odbierać tylko, aby dodawać. Mamy teraz dodać wszystkim i dorównać do 

kwoty 8100 zł czyli 60% więcej niż końcem czerwca, a nie dostaliśmy kontraktu wyższego 60%.  

Prośba żeby sięgnąć i przeanalizować na czym polegają zapisy tej ustawy. Możemy gadać, ale jak 

do tego nie zaglądniemy, to my możemy sobie tylko pogadać. Wielkim problemem jest to żeby 

przeszeregować pielęgniarki i to jest, jakby kwestia negocjacji. Ja tu nie mówię o kwotach. 

Zostawmy na razie kwoty, to jest relacja między paniami pielęgniarkami panem dyrektorem, 

zarządem itd. Ja powiem dalej, żeby państwo mieli świadomość. Kwota 8100 zł jest to kwota 

najwyżej zarabiającej pielęgniarki, wyższa od o 1800 zł od pielęgniarki najniżej zarabiających  

w poszczególnych grupach na tym samym oddziale z tym samym stażem, a nawet ta niżej 

zarabiająca jest z dłuższym stażem, niż zarabiająca tą wyższą kwotę. Między pielęgniarką z tej 

grupy, a lekarzem specjalistą jest różnica 900 zł. Kiedy grupa pielęgniarska otrzymała średnio 34% 

grupa lekarzy w ZOZ w Nysie dostała podwyżkę na poziomie 7,6% . Wydaje mi się czy będzie sesja 

nadzwyczajna czy jej nie będzie to ZOZu to nie uratuje.  

Odniosę się do innych postawionych jeszcze argumentów. Ja mam trochę inne dane, które po części 

pokrywają się z danymi ze szpitali marszałkowskich i klinicznych, ale szpitale powiatowe już mam 

inne dane. Ruch, który my chcemy wykonać szpital choćby w Kędzierzynie-Koźlu wykonał już 

przynajmniej parę miesięcy temu. Dotyczy to kilkunastu pielęgniarek. Jest duża różnica w ilości 

zatrudnionych pielęgniarek z tytułem magistra w zoz-ach. U nas jest chyba najwyższy 

współczynnik w znanej mi okolicy. Natomiast jeżeli pytam znajomych, wszystko zależy od polityki            

i dostępności finansowej. To jest kreowanie polityki finansowej szpitala. My nie chcemy pognębić 

pań, które zdobyły tytuł magistra. Tu chodzi o to żeby przy następnych ruchach płacowych przy 

podwyżkach, które wynikają z ustawy, bo to w poszczególnych latach jest już zapisane, żeby miało 

sensowną kontynuację. Mamy taką sytuację że dopiero lekarz specjalista, w tym ZOZ zarabia więcej 

niż pielęgniarka w danej grupie. Specjalista po 12 latach kształcenia się. Lekarz rezydent zarabia 

zdecydowanie mniej niż pielęgniarka z tytułem specjalisty z tytułem magistra. Teraz my nie mamy 

w zapisie w kontrakcie z Narodowym Funduszem Zdrowia, że mamy mieć tyle i tyle pań z tytułem 

magistra. My mamy w warunkach kontraktowania, że mamy mieć tyle, a tyle specjalistów lekarzy 

na danym oddziale i tyle i tyle specjalistek w danym zakresie medycyny w zakresie pielęgniarstwa. 

To jest jedyny wyznacznik kontraktowania. Jeżeli tego nie spełniamy to nie podpiszemy umowy. 

Tam nie ma ani raz słowa, że pielęgniarka ma mieć tytuł magistra. Jest to element negocjacji. Tytuł 

magistra jest uwzględniony w elementach negocjacji. To nie jest miejsce, żeby mówić                                   

o negocjacjach. Konflikt między pielęgniarkami, a dyrekcją to jest jeden konflikt. Mamy ogromny 

konflikt między pielęgniarkami, które idą do tego samego pacjenta, pracują na tych samych 

dyżurach, robią dokładnie te same czynności, a przy wypłacie  różnica w wersji podstawowej jest 

1800 zł. 

 

Starosta Andrzej Kruczkiewicz stwierdził, że nie można powiedzieć, że Zarząd nie działa. Odbyło 

się m.in. w gabinecie Starosty spotykanie z jedną z grup pielęgniarek, ok.  57 osób. Zarząd 

spotykał się cały czas z dyrekcją szpitala, ale także z przedstawicielami grupy pielęgniarek, tych 

200, które czekają na jakieś decyzję. Zaznaczył następnie, że Starosta nie podpisuje umów                      

z pielęgniarkami i lekarzami. Jednak Zarząd może uczestniczyć w negocjacjach.  
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Stwierdził też, że samo wpompowanie pieniędzy w służbę zdrowia nic nie zmieni. „Albo nastąpi  

restrukturyzacja, albo będziemy płynęli dalej tą samą rzeką”.   

Radny Paweł Szymkowicz stwierdził, ze bardzo źle się stało, że ten temat, tak ważny pojawił się 

jako zgłoszony w ostatniej chwili, praktycznie już na sesji. Spytał co takiego się wydarzyło                     

w ciągu tygodnia, że rozsyłając materiały na sesję, w programie tej sesji nie było tak istotnego 

punktu. Jakie zdarzenia zaszły, że w tej chwili bez udziału pielęgniarek, czyli zainteresowanych 

w tej w tej sprawie tutaj obradujemy. Według radnego jest to niezrozumiałe. Jest to jakiś wybieg, 

żeby tylko pielęgniarki były jak najdalej trzymane od  tego, co tutaj się działo.  

Spytał następnie Starostę czy w ostatnich tygodniach, podczas spotkań z posłami, którzy 
odwiedzali Nysę dyskutował o problemie, z którym w tej chwili się mierzymy. Zaznaczył, że 
mówiąc o „problemie” nie ma na myśli wynagrodzenia pielęgniarek z tytułem magisterskim, 
tylko brak środków na te wynagrodzenia. Dodał, że wierzy w to, że posłowie, którzy w tym 2017 
roku uchwalili właśnie taką ustawę pytani są o to, czym kierowali się, że pielęgniarka 
wykonująca tę samą czynność na oddziale z tytułem magistra będzie zarabiała blisko 2000 zł 
więcej brutto niż pielęgniarka bez tytułu magistra. Kontynuując przypomniał, że ta ustawa była 
uchwalana w szybkim tempie, w nocy. Na drugi dzień była przegłosowana przez Senat, za dwa 
dni odbyło się trzecie czytanie i ustawa została uchwalona. Dzisiaj są właśnie tego takie, a nie 
inne skutki. Radny stwierdził, że bardzo chciałby wiedzieć co posłowie Prawa i Sprawiedliwości 
mówią o tym, że dofinansowania do szpitali są niższe od inflacji. Chciałby też wiedzieć gdzie jest 
9% składki zdrowotnej, która de facto jest podatkiem, a nie żadną składką.  
Na koniec odnosząc się do słów dyrektora M. Szymkowicza,  który zastanawiał się czy jest jakaś 
inna grupa zawodowa, która otrzymała podwyższę wynagrodzenia o 30% stwierdził: „Tak, jest 
w Rządzie Prawa i Sprawiedliwości. Proszę sobie przypomnieć jakie było oburzenie kiedy pani 
Minister Bieńkowska mówiła, że nikt nie chce iść do pracy jako wiceminister czy sekretarz stanu za 
pensję 5 tys. zł. To dziś zarabiają 25 - 30 tys. zł i czy komuś to przeszkadza. Nie słychać żadnego 
oburzenia”. 
Na koniec oznajmił, że podpisał się pod wnioskiem w sprawie sesji nadzwyczajnej i liczy, że 
pielęgniarki z obu zoz-ów, również z Głuchołaz będą obecne i też zostaną o tej sesji stosownie 
poinformowane. 
 
Radny Daniel Palimąka stwierdził, że nie może zrozumieć dlaczego Zarząd stara się ratować 
sytuację bałaganu, za który odpowiada Rząd. Zdaniem radnego nie należy tego robić kosztem 
pielęgniarek psując przy tym system ochrony zdrowia. Według radnego jeśli dalej tak będzie,             
to za chwilę połowa z tych pielęgniarek będzie dojeżdżała do Opola do pracy i te najbardziej 
wykwalifikowane będą poza naszymi ZOZami. 

W następnej kolejności radny odczytał swoją interpelację w sprawie sytuacji dotyczącej 
wynagradzania pielęgniarek.  

Starosta Andrzej Kruczkiewicz stwierdził, że została rzetelnie przedstawiona  sytuacja i odbyła 
się dyskusja, którą proponuje już zakończyć.  
Odnosząc się do wypowiedzi radnego P. Szymkowicza stwierdził, że jeśli chce wiedzieć co 
posłowie myślą na temat ustawy, to niech się ich zapyta bezpośrednio.  
 
Wicestarosta Damian Nowakowski stwierdził, że dzisiaj mieliśmy przedstawienie szczegółowej 
informacji przez pełniącego obowiązki dyrektora jak również przez dyrektora ds. medycznych 
dzięki czemu radni dowiedzieli się jaka jest sytuacja. Spytał też radnego D. Palimakę którą grupę 
pielęgniarek chce zaprosić na sesję. Czy tę liczącą 53 osoby, czy tę liczącą 250 osób, które też, jak 
chodzą głosy, chcą iść w spór z dyrekcją szpitala o nierówne traktowanie. Zaapelował następnie, 
aby nie robić sesji w trakcie ostatnich dwóch tygodni w kampanii wyborczej lecz zrobić ją po 15 
października. 
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Radny Piotr Woźniak stwierdził, że sesja będzie wówczas, kiedy Przewodniczący Rady uzna za 
stosowne. Od momentu złożenia wniosku ma 7 dni na jej zwołanie.  
W dalszej kolejności radny oznajmił, że wśród jego znajomych jest kilka osób, które zamykają 
działalność gospodarczą z powodu obciążenia składką zdrowotną. Spytał jednocześnie gdzie są 
pieniądze z tej składki. Oznajmił jednocześnie, że jako przedsiębiorca płacił wcześniej 385 zł 
składki zdrowotnej, a w tamtym roku, dzięki decyzji Rządu zapłacił blisko 100 tys. zł. W sytuacji, 
w której potężna rzeka pieniędzy trafia do budżetu państwa, niezrozumiałe jest, że mamy 
kłopoty z finansowaniem ochrony zdrowia z tych pieniędzy. Pieniądze ze składki zdrowotnej 
miały uzdrowić służbę zdrowia ,a sytuacja jest taka że rok temu mieliśmy mniejsze długi we 
wszystkich szpitalach w Polsce, a dzisiaj mamy większe. To są fakty.  
Jednocześnie dziesiątki firm zamykają działalność gospodarczą. Podstawowi płatnicy 
wykruszają się więc należy mieć świadomość, że ci, którzy zostaną, będą płacić coraz więcej, bo 
tak działa system emerytalno-zdrowotny, który jest systemem solidarnościowym.  
 
Radny Paweł Szymkowicz odnosząc się Wicestarosty D. Nowakowskiego, że nie wie jaką grupę 
pielęgniarek zaprosić spytał czy Zarząd wie z kim negocjuje czy nie.  

c) przyjęcie protokołu z XLIX sesji 
 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcie protokołu z XLIX sesji.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam 
Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Kazimierz Rozumek 
 
BRAK GŁOSU (2) 
Jacek Chwalenia, Piotr Woźniak 
 
NIEOBECNI (2) 
Bożena Lewińska, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
d) przyjęcie protokołu z L sesji, 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcie protokołu z L sesji,.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz 
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Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, 
Janusz Zapiór 
 
BRAK GŁOSU (2) 
Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny 
 
NIEOBECNI (2) 
Bożena Lewińska, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
Ad 3 Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu (załącznik nr 2), 

 
Radny Paweł Szymkowicz poprosił o wyjaśnienia dotyczące informacji w sprawie przystąpienia 
przez Powiat Nyski do Pilotażowego Programu „Rehabilitacja 25 plus”; 
  
Radny Piotr Woźniak poprosił o dodatkowe wyjaśnienia w sprawie realizacji projektu pn. 
„Przyjazna przestrzeń dla kobiet w powiecie nyskim”.  
 
Naczelnik Wydziału Edukacji i Kultury - Kazimierz Darowski odnosząc się do pytania na temat 

udziału w projekcie „rehabilitacja 25 plus” wyjaśnił, że dotyczy to byłych uczniów Specjalnego 

Ośrodka Szkolno-Wychowawczego, którzy ukończyli 25 rok życia ale nadal potrzebują 

specjalistycznej opieki. PFRON  udziela dotacji na realizację tego projektu, aby ta młodzież nadal 

mogła korzystać z pomocy nauczycieli Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego. Dodał, że 

z pomocy takiej korzysta kilkanaście osób 

Ad 4 interpelacje i zapytania radnych  

Radny Daniel Palimąka zgłosił interpelację w sprawie wynagradzania pielęgniarek 

zatrudnionych w ZOZ w Nysie (załącznik nr 3).  

Paweł Szymkowicz złożył interpelację w sprawie podpisanych aneksów do umów zawartych z 

wydawnictwami w zakresie promocji powiatu (załącznik nr 4) 

Ad 5 Informacja z działalności Nadzorów Wodnych w powiecie nyskim za 2022 r.  
 

a) przedstawienie informacji,  
 

Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali w materiałach informację z działalności 
nadzorów wodnych w Otmuchowie, Opolu, Prudniku i Strzelinie (załączniki nr 5a, 5b,5c i 5d).  
  
b) opinia Komisji Środowiska i Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

 
Przewodniczący Komisji Środowiska i Rozwoju Obszarów Wiejskich – Zbigniew Karnaś 
oznajmił, że kierowana przez niego Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotową 
informację. 
 
c) dyskusja,  
 
Radny Kazimierz Rozumek spytał jakie tereny są zagrożone podczas powodzi. 

Starosta Andrzej Kruczkiewicz odparł, że zagrożenie powodziowe jest określone pewnym 
schematem i obejmuje ono głownie dorzecze Nysy Kłodzkiej. Jednak zdarzają się też powodzie  
w miejscach, które trudno przewidzieć, które wynikają z lokalnych opadów. Taka sytuacja miała 
miejsce np. w Wyszkowie Śląskim. Dodał, że jeśli chodzi o rzeki w naszym powiecie, to mamy 
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problem głównie z Morą. Jakiś czas temu wraz z Urzędem Miejskim w Nysie przystąpiono do 
opracowania strategii i na ten cel samorządy przeznaczyły po 50 000 zł. Na dziś suchy zbiornik 
w Morowie oraz zbiornik mokry w gminie Korfantów, na granicy powiatu nyskiego  
i prudnickiego zostały wpisane w strategię budowy zbiorników, jako przeciwpowodziowe.  
 
Radny Paweł Szymkowicz oznajmił, że wzdłuż rzeki Biała Głuchołaska tuż przy granicy gdzie 
rzeka wpływa na terytorium Polski pojawił się Barszcz Sosnowskiego. Jest to niebezpieczna 
roślina  szczególnie dla dzieci. W związku z tym spytał czy podjęto jakieś kroki w celu jej 
usunięcia.  

Pan J. Justyniarski - przedstawiciel Wód Polskich poinformował, że corocznie zlecany jest 

przetarg na usuwanie roślin inwazyjnych, m.in. Barszczu Sosnowskiego. Dodał, że Naczelnik 

Wydział Ochrony Środowiska Urzędu Gminy w Głuchołazach wskazał miejsce występowania 

pojedynczych krzewów tej rośliny, które zostały . Zostały one usunięte przez wykonawcę w 

ramach rozszerzenia zakresu tegorocznej umowy. 

d) przyjęcie informacji  

Głosowano w sprawie: 
przyjęcie informacji. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, 
Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz 
Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny 
 
BRAK GŁOSU (2) 
Piotr Bobak, Piotr Woźniak 
 
NIEOBECNI (2) 
Bożena Lewińska, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

Ad 6 Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się 
środki finansowe Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  
w 2023 r. (załącznik nr 6), 
 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 
finansowe Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 r., 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny 
 

BRAK GŁOSU (3) 

Piotr Bobak, Tomasz Jazienicki, Piotr Woźniak 

 

NIEOBECNI (2) 

Bożena Lewińska, Maria Żukowska-Jacykowska 

 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotowa uchwałę.  

 
b) przekazania wniosku według właściwości (załącznik nr 7), 
 

Radny Jacek Chwalenia poprosił o wyjaśnienie czego dotyczy przedłożony projekt uchwały.  

 

Radca prawny Katarzyna Muszyńska wyjaśniła, że sprawa dotyczy wniosku Burmistrza 
Korfantowa w zakresie postępowania scaleniowego gruntów we wsi Rzymkowice. Oznajmiła, że 
analizując treść ww. wniosku został zaproponowany projekt uchwały dotyczący jego 
przekazania według właściwości do zarządu powiatu jako organu wykonawczego. Dodała 
jednocześnie, że z ustawy o samorządzie powiatowym, jak również ustawy o scaleniu gruntów 
wynika, że pewne zadania wykonuję administracja rządowa przy pomocy starosty. Między 
innymi zadania z zakresu scalania gruntów. 
  
Radny Daniel Palimąka spytał jaki Starosta ma pomysł na załatwienie tej sprawy. Dodał,  
że problem jest istotny, bo rolnicy nie mają jak dojechać do swoich pól. 
 
Radny Czesław Biłobran zwrócił uwagę, że projekt uchwały przewiduje przekazanie sprawy do 
Zarządu. Tymczasem usłyszał od radcy, że Starosta realizuje niektóre zadania rządowe, m.in. 
zadania scaleniowe.  
Zdaniem radnego błędne jest przekazanie sprawy do Zarządu, bo kwestia scalania gruntów to 
wyłączna kompetencja Starosty.  
 
Radca Katarzyna Muszyńska wyjaśniła, że została wydana opinia prawna w tym zakresie, która 
była między innymi podstawą przygotowania projektu uchwały. Dodała, że faktycznie Starosta 
wykonuje zadania scaleniowe, jednak w tym przypadku jest to zamierzenie budowlane, które 
wymaga zabezpieczenia w budżecie powiatu środków.  
 

Radny Cz. Biłobran spytał czy sprawa dotyczy procesu scaleniowego czy inwestycji.  

 

Starosta – A. Kruczkiewicz wyjaśnił, że w pierwszym etapie dokonano scalenia gruntów. W tej 

chwili powinien nastąpić drugi etap, czyli etap inwestycyjny.  

 

Radny Cz. Biłobran spytał czy problem wynika z tego, że w wyniku podziału nie wyznaczono 

drogi, czy po prostu my ich nie budujemy.   

 

Wiceprzewodnicząca Rady – Danuta Korzeniowska odczytała pismo Burmistrza Korfantowa 
skierowane do Rady Powiatu, z którego wynika, że w wyniku postępowania scaleniowego 
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zostały wyznaczone drogi transportu rolnego stanowiące dojazdy do działek rolnych  
i siedliskowych, jednak Starosta zamierza wykonać tylko niewielką część prac poscaleniowych, 
nie wskazując jednoznacznie kto i  kiedy ma wykonać pozostałe pracę.  
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że w oparciu o opinie prawną został przygotowany projekt 
uchwały i został skierowany pod obrady. Wobec czego  poddaje ten projekt pod głosowanie.  
 
Głosowano w sprawie: 
przekazania wniosku według właściwości, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Tomasz 
Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Bogdan Wyczałkowski, 
Damian Wylężek 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Czesław Biłobran, Jacek Chwalenia, Paweł Szymkowicz, Janusz Zapiór 
 
BRAK GŁOSU (2) 
Janusz Jaskot, Anna Ziółkowska-Woźny 
 
NIEOBECNI (3) 
Bożena Lewińska, Piotr Woźniak, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotowa uchwałę.  
 

c) pozostawienie bez rozpatrzenia skargi na starostę (załącznik nr 8) 

 

Głosowano w sprawie: 
pozostawienia bez rozpatrzenia skargi na Starostę Nyskiego, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, 
Grzegorz Samborski, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 
BRAK GŁOSU (3) 
Janusz Jaskot, Paweł Szymkowicz, Anna Ziółkowska-Woźny 
 
NIEOBECNI (3) 
Bożena Lewińska, Piotr Woźniak, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotowa uchwałę.  
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d) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2023 r. (załącznik nr 9), 
 
Głosowano w sprawie: 
zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2023 r., 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Tomasz Jazienicki 
 
BRAK GŁOSU (2) 
Janusz Jaskot, Anna Ziółkowska-Woźny 
 
NIEOBECNI (3) 
Bożena Lewińska, Piotr Woźniak, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotowa uchwałę.  

 

e) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2038 (załącznik nr …), 

 

Skarbnik Powiatu – Bogusława Stankiewicz przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2038. 
  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
 
Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, 
Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, 
Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
BRAK GŁOSU (1) 
Anna Ziółkowska-Woźny 
 
NIEOBECNI (5) 
Jolanta Barska, Janusz Jaskot, Bożena Lewińska, Piotr Woźniak, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotowa uchwałę.  
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Ad 7 Wolne wnioski  

 

Starosta  Andrzej Kruczkiewicz wyraził podziękowania dla radnych, którzy uczestniczyli  

w oficjalnym otwarciu hali sportowej w Zespole Szkół i Placówek Oświatowych w Nysie  

 

Przewodniczący Rady Bogdan Wyczałkowski spytał czy prawdą jest, że nie można wynajmować 

tej hali. 

 

Starosta A. Kruczkiewicz odparł, że trzeba poczekać, aż zostanie opracowany regulamin. Dodał, 

że według niego ta hala nie powinna popołudniami stać pusta.  

 

Radny Jacek Chwalenia zwrócił uwagę, że podczas otwarcia, w obecności Ministra i Wojewody, 

Starosta zabierając głos użył sformułowania „rada klepnęła”. Zdaniem radnego nie wypada  

w takim gronie używać takich słów. Należało powiedzieć że rada podjęła uchwałę w sprawie 

budowy hali.    

 

Ad 8 Zamknięcie obrad. 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Rady – Bogdan Wyczałkowski 

zamknął LI sesje Rady Powiatu.  

 

 

 

 
Protokołował: 

 

Zenon Wiszniewski 


